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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Hagyja-e csődbe menni a kórházakat a Kormány" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt egy évtized egyik egészségügyi kudarca, hogy nem sikerült megállítani a kórházak 
hónapról hónapra történő eladósodását. Évekkel ezelőtt a kórházi adósságok havonta átlagban 2-3 
milliárd forinttal nőttek. 2019-re oda jutottunk, hogy már havi 5-6 milliárd forinttal nő az 
intézmények tartozása. A nyár végi rekord „tartozók” között több megyei kórház, így a Szolnok 
megyei Hetényi Géza Kórház is ott van, ami egy kisebb város éves költségvetésével megegyező 
összeget, közel 2 milliárd forint tartozást halmozott fel.

Gulyás Gergely a Miniszterelnökséget vezető miniszter kijelentése szerint azonban nehéz hónapok 
elé nézhetnek a kórházak. A miniszter szerint ugyanis ez az utolsó év, amikor a Kormány utólag 
kifizeti a kórházak felhalmozódott adósságát. Tehát 2020-ban - ha képződik adósság, ha nem - a 
Kormány nem fogja kifizetni a csőd szélén táncoló intézmények tartozásait.

Nézzük miért is halmozódhat fel egy kórházban adósság! Oka lehet a beavatkozások, ellátások 
alacsony összegű állami térítése. Azaz, nem kap annyi pénzt a kórház egy-egy elvégzett vizsgálatra,
műtétre, amennyibe az valójában kerül. Ott van a technológiai igények növekedése, a gépek, 
eszközök drágulása. Az utóbbi időben a növekvő bérek kigazdálkodása is komoly gondot jelent 
egy-egy intézménynek. Összességben évente a kórházak 50-60 milliárd forintnyi adósságot 
halmoznak, így főként beszállítóknak, illetve a nekik szolgálatást nyújtóknak tartoznak, amely 
tartozásból minden évben 40-50 milliárdot kénytelen rendezni az állam az év végén. A kórházi 
adósság állandó keletkezése egyrészről rámutat arra, hogy a kormány nem ad az intézményeknek 
annyi pénzt, amennyi a betegek gyógyításához szükséges, másrészről arra, hogy a mindenkori éves 
költségvetés nincs figyelemmel a betegek és kórházak igényeire, azaz mindig alultervezett a 



költségvetése.

A kórházi adósságok további halmozódásának két eredménye lehet. Ha a Kormány nem rendezi 
azokat, az ellátás színvonala csökken és a betegek látják a kárát, mert „barkácsmódszerekkel” kell 
dolgozniuk az orvosoknak, ellátóknak, vagy kórházakat, osztályokat fognak bezárni, hogy 
csökkenteni tudja a kórházaknak adott összeget. Így vagy úgy, mind a kettő azt eredményezheti, 
hogy sem a betegek, sem az egészségügyben dolgozók nem lesznek biztonságban, és a hazai ellátás 
színvonala romlani fog.

Tisztelt Miniszter úr!

Mindezekre tekintettel - bízva abban, hogy személyesen teszi ezt meg az Országgyűlésben - az 
alábbi kérdésekre válaszát:

Hagyja-e 2020-ban csődbe menni a kórházakat a növekvő adósságok miatt a Kormány, vagy akkor 
is rendezni fogja a felhalmozott tartozásokat? 

Mit tesz a Kormány, hogy megmentse a csőd szélén táncoló kórházakat? 

Fog-e kórházi osztályokat vagy kórházakat bezárni a Kormány 2020-ban? 

Várom érdemi válaszát!
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